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Kwidzyn, 2014-11-03 

 

Sz. P. Barganowski Antoni 

Sz. P. Krzysztofiak Andrzej 

Sz. P. Kunda Mariusz 

Sz. P. Strociak Marek 

Kandydaci na stanowisko burmistrza Kwidzyna w wyborach samorządowych 2014 

 
Witamy serdecznie  
 
W związku ze zbliżającymi się wyborami do samorządu lokalnego, podjęliśmy się wyzwania stworzenia katalogu 
pytań, które chcemy zadać Panom- kandydatom ubiegającym się o fotel burmistrza w wyborach samorządowych 
2014. 
 
W tym celu, zorganizowaliśmy spotkanie mieszkańców Kwidzyna, które odbyło się w dniu 29.10.2014 
w kawiarni-Piwnica Kulturalna SPICHLERZ, ul. Magazynowa 1 w Kwidzynie. Spotkanie trwało od godz. 20.00 do 
22.00. W spotkaniu wzięło udział 11 osób. 2 osoby nadesłały pytania- emailem i smsem, 2 osoby zgłosiły 
zainteresowanie i zadeklarowały nadesłanie pytań drogą emailową. Udział mieszkańców w spotkaniu był 
dobrowolny i niezwiązany z żadnym komitetem wyborczym. Spotkanie miało charakter obywatelski i otwarty.  
W trakcie spotkania nie był promowany żaden z kandydatów na burmistrza miasta Kwidzyna. Inicjatorem 
spotkania był mieszkaniec Kwidzyna- Dominik Sudoł przy współpracy z Piwnicą Kulturalną SPICHLERZ. 
Spotkanie zorganizowane zostało pod patronatem ogólnopolskiej akcji masz głos- masz wybór. 
Celem spotkania było przygotowanie pytań do kandydatów o fotel burmistrza miasta Kwidzyna.  
W trakcie spotkania ustalona została lista zagadnień merytorycznych- zadań własnych gminy interesujących 
mieszkańców  oraz pytania, które chcemy zadać w trakcie debaty kandydatom na fotel burmistrza Kwidzyna. 
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Zwracamy się do Panów z wnioskiem o pisemne odpowiedzi na poniższe pytania. Odpowiedzi 
prosimy przesłać drogą emailową do Pana Dominika Sudoł, na adres sudomik@gmail.com. 
Proponujemy Panom okres 7 dni na udzielenie odpowiedzi na poniższe pytania. Zatem 
oczkujemy odpowiedzi do dnia 10.11.2014 do godz. 17.00 
 
Zachęcamy Panów również do organizowania spotkań przedwyborczych z mieszkańcami, w trakcie których 
zainteresowane osoby będą mogły zadać Panom nurtujące ich pytania nt. przyszłości i rozwoju Naszego 
miasta.  
 
Poniżej przedstawiamy obszary merytorycznych zgodnie z zadaniami własnymi gminy opisanymi w art. Art.7, 

Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie lokalnym, nad którymi pracowaliśmy oraz listę pytań.  

Obszar/ zadanie 
własne gminy 

Pytania do kandydatów na stanowisko burmistrza w wyborach samorządowych 2014 

 

 
 
edukacja, 
żłobki, 
przedszkola, 
szkoły 

1. W jaki sposób planujecie Panowie sprawdzać/kontrolować/monitorować, jakość 
wykonywania zadań zleconych/powierzanych/delegowanych przez samorząd miasta Kwidzyna 
organizacjom pozarządowymi oraz swoimi jednostkom organizacyjnym? 
 
2. Jak planujecie Panowie motywować jednostki organizacyjne gminy do podnoszenia 
standardów i jakości wykonywanych zadań? 
 
3. Czy macie Panowie pomysł na podniesienie, jakości i poziomu edukacji 
w Powiślańskiej Szkole Wyższej 
w Kwidzynie? 
 
4. Czy planują Panowie wprowadzić monitoring środków przeznaczanych z budżetu gminy 
oraz środków zewnętrznych (UE) w obszarze edukacji?  Wg Nas niektóre obecne projekty 
np. dla uzdolnionej młodzieży są realizowane w sposób wątpliwy? 
 

 5. Wg Panów, która z instytucji w Kwidzynie mogłaby zostać animatorem turystyki 
aktywnej i sportu rodzinnego, odpowiedzialnym za rozwój turystyki aktywnej, sportu dla 
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sport i rekreacja 

„zwykłych mieszkańców”, a nie dla sportowców wyczynowych czy zawodowców? Jak 
wyobrażają sobie Panowie program zachęcający mieszkańców (rodziny) do uprawiania 
lokalnej turystyki aktywnej i tzw. zielonego sportu? 
 
6. W związku ze złożoną do Miasta Kwidzyn petycją podpisaną przez 600 mieszkańców 
naszego miasta, dotyczącą powstania profesjonalnego kompleksu do uprawiania sportów 
ekstremalnych (deskorolka, bmx, rolki), powiązaną z terenami zielonymi oraz 
rekreacyjnymi, prosimy o ustosunkowanie się kandydatów na burmistrza naszego miasta do 
pytania: Czy i kiedy istnieje możliwość budowy takiego kompleksu, ewentualnie, kiedy 
możliwe jest podjęcie decyzji o rozpoczęciu rozmów w powyższym temacie? 
 
7. Gdyby mieszkańcy Kwidzyna wystąpili do burmistrza z wnioskiem o budowę nowoczesnej 
ścianki wspinaczkowej oraz stworzenie programu edukacji wspinaczkowej, w jaki sposób 
wspieralibyście ten pomysł? 

 
ochrona 
środowiska  
 

 
turystyka 

8. Ile środków finansowych z budżetu miasta Kwidzyna rocznie wydawanych jest na 
utrzymanie rond i skwerów parków? Czy częste prace sezonowe np. wymiany kwiatów w tych 
miejscach są niezbędne? Jakie są tego koszty? Jaki macie Panowie pomysł na obniżenie 
kosztów zarządzania zielenią miejską? 
 
9.Czy planowana budowa zalewu nad rzeką Liwą jest przyszłościowym i rozwojowym, dobrym 
pomysłem? Jakie będą koszty utworzenia i zarządzania utworzonym tereny rekreacyjnym? 
Czy stać mieszkańców Kwidzyna na utrzymanie takiej inwestycji? Jak wyobrażają sobie 
Panowie plan alternatywny zagospodarowania meandrów Liwy?  
 
10. W jaki sposób współpracowaliby Panowie z lokalnym przewoźnikiem PKS Kwidzyn w celu 
unowocześnienia taboru „autobusów miejskich”, aby były bardziej przyjazne środowisku? 
 

 
wsparcie małych i 

11. Jak wg Panów powinien wyglądać mechanizm wspierania zgodnie z prawem udziału 
lokalnych przedsiębiorców np. 
w realizacji przetargach publicznych (racjonalnie i zgodnie z przepisami prawa)? 
12. Czy będą Panowie wspierać rozwój ekonomii społecznej? 
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średnich 
przedsiębiorstw 

13. W jaki sposób będą panowie stymulować rozwój małych i średnich przedsiębiorstw? 
 
14. Czy dostrzegają Panowie nisze rynkowe, w które mogliby zainwestować młodzi 
przedsiębiorcy? Jak będą Panowie wspierać młodych przedsiębiorców wchodzących na 
rynek? 

 
pomoc i 
integracja 
społeczna  

15. Jaka jest Panów wizja rozwoju pracy środowiskowej w Kwidzynie ze szczególnym 
uwzględnieniem świetlic, jaki miejsc integracji społecznej i pracy 
socjoterapeutycznej?  
 
16. Jaki mają Panowie plan na rewitalizację społeczną mikrośrodowisk „problemowych”: 
Kwidzyna np. bloki przy ul. Polna, ul. Sportowa, Łąkowa, Drzymały? Co myślą Panowie o 
stworzeniu w tych miejscach świetlic środowiskowych pracujących ze społecznością tam 
zamieszkującą? 
 
17. Jak wyobrażają sobie Panowie metody pracy w dzielnicach gdzie potrzebna jest 
rewitalizacja społeczna (np. „dolne miasto”, ul. Odrowskiego, ul. Polna, ul. Łąkowa) 
służące niwelowaniu deficytów rozwojowych wśród kwidzyńskich rodzin? 
 
18. W jaki sposób planujecie Panowie sprawdzać/kontrolować, jakość wykonywania zadań w 
zakresie integracji i pomocy społecznej zleconych przez Miasto Kwidzyn organizacjom 
pozarządowych? 
 
19. W jaki sposób planujecie zachęcać jednostki organizacyjne do czerpania dobrych 
(skutecznych i efektywnych) wzorców/praktyk/rozwiązań z Polski i zagranicy? Jak 
zamierzacie to egzekwować? 
 
20. Jaki wg Panów sposób profilaktyki przemocy i uzależnień jest najbardziej skuteczny 
i trwały? 
 
21. Jak wyobrażacie sobie wdrożenie przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w 
Kwidzynie nowych rozwiązań planowanych w nowelizacji ustawy o pomocy społecznej? 
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gospodarka 
mieszkaniowa i 
mieszkania 
komunalne 

22. Czy mają Panowie pomysł na rewitalizację „zaniedbanych” budynków o wartości 
kulturowej i historycznej np. „dawne kino tęcza”- ul. Piłsudskiego, dawna synagoga ul. 
Batalionów Chłopskich? 
 

 

 
współpraca z 
władzami 

23. Czy planujecie panowie wprowadzić budżet obywatelski? Jeżeli tak to, jaki byłby 
jego mechanizm, na jakich zasadach by funkcjonował? Ile procent budżetu miasta 
Kwidzyna byłoby przeznaczone na Budżet Obywatelski 
 
24. Czy Planują panowie stworzenie  
w mechanizmu zabezpieczania tzw. „wkładu własnego” dla organizacji pozarządowych 
ubiegających się np. o środki UE?  
 
25. Jaki mają Panowie plan odnoście wdrażania nowoczesnego programu współpracy miasta 

Kwidzyna z organizacjami pozarządowymi? Np. standardów współpracy administracji 

publicznej z sektorem pozarządowym rekomendowanym przez Departament Pożytku 

Publicznego w Ministerstwie Pracy i Polityki Społecznej 

26. Jak planują Panowie pogłębiać dialog pomiędzy lokalnymi przedstawicielami „władzy” 
uchwałodawczej (radni), wykonawczej (burmistrz), pracownicy administracji samorządowej 
i mieszkańcami?  
 
27. Czy macie Panowie plan, co do tego, aby mieszkańcy czuli i widzieli, że mają 
realny wpływ na decyzje, dzięki, którym rozwija się Kwidzyn? 
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młodzież 
 

 
28. W jaki sposób planują Panowie upubliczniać dokumenty programowe i strategiczne 
tworzone przez samorząd Kwidzyna i jednostki pomocnicze, aby były one łatwo dostępne i 
czytelne dla mieszkańców Kwidzyna?  
 
29. Jaki sposób profilaktyki przemocy i uzależnień według Panów jest najbardziej 
skuteczny i trwały? 
 
30.Jak zamierzają Panowie stworzyć takie warunki rozwoju w Kwidzynie, aby młodzi 
ludzie po studiach mieli, do czego wracać? 
 
31. Jak Panowie widzą rozwój systemu rzecznego Liwy? Czy nie byłby to dobry pomysł 
zainwestowanie w uczynienie Liwy rzeką spławną, wykorzystywaną turystycznie? 

 

 
kultura 

32. Jak wyobrażają sobie Panowie uruchomienie i funkcjonowanie nowoczesnego serwisu 
informacyjnego nt. życia społecznego, kulturalnego, sportowego, publicznego i 
gospodarczego Kwidzyna? 
 
33. Projektujemy uruchomienie Radia Kwidzyn. W jaki sposób Panowie wspieraliby taką 
inicjatywę? 
 
34. Jak wyobrażają sobie Panowie organizowanie przez najbliższe 4 lata święta naszego 
miasta- Dni Kwidzyna? 
 
35. Jak będą panowie wspierać kulturę niszową, niezależną, która rozwija się 
w Kwidzynie? 
 
36. W jaki sposób zamierzają Panowie zmodernizować (merytorycznie) Kwidzyńskie Centrum 
Kultury? 

 

37. W jaki sposób „ściągniecie i zatrzymacie” Panowie do kwidzyńskiego szpitala 
specjalistów wysokiej klasy np. neurologów, chirurgów? 
 
38. Jak wyobrażacie sobie Panowie edukację mieszkańców Kwidzyna w zakresie pierwszej 
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ochrona zdrowia  
 

pomocy? 

 

 
 
wygląd miasta  

39. Jak planują Panowie podnosić, jakość planowania przestrzennego w Kwidzynie? Jak 
zwiększą Panowie role architekta miasta i konserwatora zabytków, w planowaniu 
przestrzennym? W jaki sposób architekt i konserwator będzie współpracował z 
mieszkańcami przy projektowaniu przestrzeni publicznej?  

 

 
usługi komunalne  
 

40. Jakimi sposobami zwiększą Panowie ilość śmietników na odpady komunalne na 
osiedlach? 
41. Jak będą Panowie motywować mieszkańców do segregacji odpadów? 
42. Jak planują Panowie zadbać  
o „zaniedbane” i niesprzątane miejsca w Kwidzynie - np. tzw. Balaton, mosty nad rzeką 
Liwą, podwórka, tereny zielone-ul. Graniczna? 
 

 

W trakcie spotkania grupa mieszkańców ustaliła: 

1. Stworzona lista pytań zostanie przesłane do organizatorów przedwyborczej debaty publicznej 

planowanej na dzień 3 listopada 2014 roku w Kwidzynie. 

2. Stworzona lista pytań zostanie przesłane do lokalnych i regionalnych mediów- prasa, TV, media 

elektroniczne oraz organizatorów akcji masz głos- masz wybór. 

3. Lista pytań zostanie wysłana do kandydatów na burmistrza miasta Kwidzyna i komitetów wyborczych,  

z wnioskiem o udzielenie rzetelnych i wyczerpujących odpowiedzi na pytania. Odpowiedzi kandydatów   

zostaną wysłane do mieszkańców oraz do lokalnych i regionalnych mediów- prasa, TV, media 

elektroniczne. 
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4. Grupa mieszkańców wnioskuje do organizatorów debaty, o to, aby pytania zostały zadane w trakcie 

debaty w dniu 3 listopada 2014 roku, bezpośrednio przez mieszkańców lub za pośrednictwem osób 

prowadzących debatę.  

5. Jeżeli pytania zostaną zadane przez osoby prowadzące debatę, zadane pytanie powinna poprzedzać 

informacji, iż pytanie pochodzi z listy pytań stworzonych przez mieszkańców, którzy spotkali się na 

spotkaniu roboczym- 29.10.2014 i wypracowali pytanie. 

6. Mieszkańcy czują brak transparentnej informacji publicznej na temat planowanej debaty. 

7. Debata powinna mieć charakter publiczny- otwarty. W debacie powinni brać udział mieszkańcy Kwidzyna. 

8. Debata powinna zostać wydłużona niż planowany czas antenowy. 

9. Powinna się odbyć również debata z kandydatami na radnych. 

10. Brakuje spotkań kandydatów na burmistrza i kandydatów na radnych z mieszkańcami.Mieszkańcy są 

niedoinformowani w sprawie programów wyborczych poszczególnych komitetów. Plakaty i ulotki nie 

zastąpią spotkań i rozmów na ważne i interesujące mieszkańców tematy. 

Zastosowana metodologia pracy na spotkaniu roboczym mieszkańców. 

1. Zapoznanie grupy z zadaniami własnymi gminy, kompetencjami rady gminy i kompetencjami burmistrza. 

2. Wypracowanie w zespołach najważniejszych wg zebranych, wyzwań i problemów w danym 

zadaniu/obszarze własnym gminy, za które odpowiedzialna jest rada gminy i burmistrz. 

3. Dyskusja na forum grupy nad wypracowanymi wyzwaniami i problemami. 

4. Konstruowanie szczegółowych pytań do kandydatów na burmistrza. Konstruowanie pytań odbywało się 

drogą emailową. Uczestnicy spotkania konstruowali szczegółowe pytania do dnia 31.10.2014 do godz. 

12.00.  

W spotkaniu wzięli udział i stworzyli listę pytań: 

1. Dominik Grosser 

2. Agnieszka Koguciuk 

3. Anna Gwizdał 
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4. Dariusz Kwiatkowski 

5. Agata Dudejek 

6. Katarzyna Antoniów 

7. Bartosz Kurkiewicz 

8. Mateusz Miller 

9. Jacek Wiśniewski 

10.Martyna Wiśniewska 

11.Dominik Sudoł 

12.Daniel Archutowski 

13.Marta Mazur-Sudoł 

Do wiadomości:  

 

Mieszkańców Kwidzyna, mediów oraz internetowych serwisów informacyjnych, organizatorów akcji masz głos-

masz wybór. 

 

Z poważaniem  

W imieniu swoim oraz grupy mieszkańców  

 

Sudoł Dominik  

692 342 510; sudomik@gmail.com  

mailto:sudomik@gmail.com

